
Úvod 
 

Po dokončení bakalářského studia na IES jsem v roce 2015/16 vystudoval jednoletý magisterský 

program MPhil in Management na University of Cambridge. Tento rok byl pro mne životním 

zážitkem, který zároveň velmi zvýšil mé potencionální uplatnění v budoucnu. A protože být přijat a 

vystudovat Cambridge či jinou zahraniční univerzitu je podstatně lehčí, než se může zdát, rozhodně 

každému doporučuji sebrat odvahu a přihlásit se. Níže stručně shrnuji mé „studijní“ i „studentské“ 

zážitky z uplynulého roku a samozřejmě také velmi rád zodpovím jakékoliv případné dotazy na emailu 

cizeja@gmail.com . 

 

Kdy, kam a jak se přihlásit 
 

Přijímací řízení se na jednotlivých univerzitách uzavírá mezi lednem a červnem předchozího roku. 

Některé školy však přijímají své studenty postupně a navíc často potřebujete test kvalitativních a 

kvantitativních dovedností (GMAT nebo GRE), stejně tak jako jazykových (IELTS nebo TOEFL). Tyto 

testy se dělají zhruba jednou za měsíc a místa jsou omezená, je s nimi tedy nejlepší začít co nejdříve. 

Zároveň je třeba klasicky přiložit 2 doporučení od profesorů a napsat vlastní motivaci, což také chvíli 

trvá. Proto je nejlepší začít s celou přihláškou ideálně rok předem, tedy o prázdninách mezi druhákem 

a třeťákem. 

 

První důležitá věc je samotný výběr školy. Na internetu je nepřeberné množství žebříčků univerzit a 

programů, které mohou pomoci jako výchozí bod. Zároveň se však jednotlivé univerzity a programy 

výrazně liší cenově, je proto dobré najít správní poměr cena/kvalita, ne jít nutně za tím nejlepších. 

Myslete však při výběru univerzity a programu na vaši budoucnost, chcete pracovat v ČR nebo UK? 

Ocení váš zaměstnavatel tento program? Bude vás tento program bavit? 

 

Po výběru programu/ů (doporučuji se hlásit na 3-5) je třeba zjistit požadavky na jejich webu. 

Standardně budete muset složit několik testů, informace o nich přímo na webu. Osobně doporučuji 

GMAT před GRE a IELTS před TOEFL pokud si můžete vybrat, ale zkuste si cvičné testy a uvidíte sami. 

Pokud v testech uspějete a pokud máte velmi dobré známky (průměr do 2, ideálně do 1,5), tak jste na 

dobré cestě za přijetím, a můžete začít shánět doporučení od profesorů na IES (určitě vám ho moc 

rádi dají) a psát motivační dopis. Rozhodnutí můžete očekávat mezi březnem a červnem. 

 

Finanční stránka je určitě důležitým aspektem studia v zahraničí, který je třeba zvážit. Částky 

jednoletých magisterských programů se často pohybují okolo milionu korun. Investice do vzdělání je 

jistě tou nejlepší a návratnost by měla být do 5 let z hlediska větší úspěšnosti u přijímacích řízení či 

vyššího platu. Ovšem i tak je otázkou jak vůbec tyto prostředky získat. V ČR existuje nepřeberná řada 

stipendií (Bakala, Kellner, Krsek), avšak s minimální pravděpodobností na úspěch, takže se jistě 

přihlaste, ale lze na ně jen těžko spoléhat. Ideální je našetřit si část sami při práci během studia a 

poprosit příbuzné o podporu, půjčka v bance by měla být až posledním možným řešením. 
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Studium na Cambridge 
 

Můj program MPhil in Management je zaměřen na studenty bez předchozích pracovních zkušeností 

s titulem z jiných programů, než managementu. Vybráno bylo 45 studentů z různých zemí světa a 

z kompletně odlišných předchozích programů od filozofie po finance. Protože ekonomie a finance 

jsou managementu poměrně blízko a navíc jsou mnohem více kvantitativní, studium mi nepřišlo 

vůbec náročné. Rozhodně bych však neřekl, že bylo neužitečné. Naopak, myslím si, že bylo velmi 

prakticky zaměřené, a to nejen předměty jako takové, ale hlavně veškeré workshopy a hostující 

přednášky, které celé studium provázeli. Obecně ve Velké Británii je důraz dán zejména na diskuzi, 

eseje a osobní rozvoj, než na komplexní matematické výpočty a důkazy. Přestože mi tento přístup 

přišel jednodušší, myslím si, že je velmi praktický a perfektně doplnil to, co jsem se naučil na IES. 

 

Program jsem si vybral zejména kvůli management consulting projectu, který nahrazoval klasickou 

diplomovou práci. Myslím si, že pro neakademika je psaní další diplomové práce naprostá ztráta času, 

zatímco consulting project vás posune na úplně jinou úroveň, a zároveň váš budoucí zaměstnavatel 

takovouto zkušenost velmi ocení. Po výběru z 8 projektů od firem jako Lloyds Bank, Jaguar & Land 

Rover či British Telecom, jsem pracoval s dalšími 4 studenty na možném znovupoužití serverů a 

harddisků na konci klientských smluv v BT. Tento projekt byl pro mne rozhodně největším zážitkem 

studia, neboť byl tím nejpraktičtějším za celé 4 roky, prověřil vše, co jsem se dosud naučil, a zároveň 

to byla fakt sranda. ☺ 

 

Život na Cambridge 
 

Život na Cambridge je ve všech aspektech jako z Harryho Pottera. Krásné historické centrum je 

vlastně jen uskupení mnoha kolejí, které proti sobě soutěží v různých sportech i známkách 

samotných. Celé centrem je nejlepší se prokličkovat po řece Cam na „puntu“, tradiční lodi, ve které 

se odpichujete ode dna tyčí. Po večerech jsou v těchto historických kolejích „formaly“, tedy večeře ve 

formálním oblečení včetně „gownu“, takového hábitu. Samotný výběr koleje je jistě oříšek, neboť 

dostat se na nejlepší je těžké, osobně bych doporučil Trinity či Downing. Vždy však můžete navštívit i 

jiné koleje, takže nezoufejte, pokud se na ty nejlepší nedostanete (jako já). A protože drtivá většina 

obyvatel města jsou studenti, noční život je zde opravdu famózní. 

 

Kromě studia jsem se zapsal na veslování. Bylo to něco, co jsem si vždycky chtěl zkusit, a brzo zjistíte, 

že pro to není lepší místo, než právě Cambridge nebo Oxford. Veslováním žije celé město (nejen 

studenti), a kromě bolesti v podobě ranního vstávání, častých tréninků na strojích a nespočet 

puchýřů, přináší veslování spoustu radosti a zážitků ve formě mnoha závodů a teambondingu se 

zbytkem posádky. I pokud nejste fanouškem veslování, rozhodně doporučuji se na nějaký sport 

zapsat, Cambridge rozhodně není jen o studiu!  

 



Pracovní uplatnění 
 

Osobně jsem byl rozhodnut se po studiu vrátit zpět do Prahy kvůli rodině a přítelkyni, a hlásit se do 

consultingu. Titul z Cambridge je pro české zaměstnavatele obrovskou výhodou, mimochodem 

mnohem větší než přímo v Anglii. Vyšší plat v UK je zároveň kompenzován podstatně vyššími 

životními náklady, takže volba místa by měla záviset spíše na vašich osobních preferencích, než na 

finančním aspektu. 

 

Myslete však na to, že přestože titul z Cambridge vás posune o krok vpřed oproti ostatních 

uchazečům, zdaleka ještě nemáte vyhráno. Samotné dovednosti stejně tak jako předchozí relevantní 

pracovní zkušenosti jsou neméně důležité, a proto nespoléhejte pouze na studium na prestižní 

univerzitě, a zároveň nezoufejte, pokud nebudete přijati – IES je super škola a zadarmo. Šance na 

získání vámi vysněné práce však máte jistě vyšší a dveře do světa otevřené. 

 

Závěr 
 

Když jsem se dostal na IES, nevěřil jsem, že ho dodělám. Když jsem se hlásil na Cambridge, nevěřil 

jsem, že se dostanu. Když se nyní ohlédnu, musím říci, že oboje bylo jednodušší, než jsem čekal. 

Studium a život na Cambridge pro mne jistě bylo obrovskou životní zkušeností, kterou již těžko něco 

překoná. Věřte si, makejte, a uvidíte sami. ☺ 


